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Tekstus laboja un papildināja skolotāja Daina Gžibovska  

Visu kopā salika skolotāja Maiga Pigita  

Lai atzīmētu eksāmenu beigas un vasaras sākumu, 11. klašu 

skolēni devās ekskursijā uz Poliju. Ekskursija mums sākās 9. jūnija 

agrā rītā. Mēs sapulcējāmies pie skolas un sākām garo braucienu. 

Priekšā bija mērojams tāls ceļš - 15 stundas - un bija jāatrod veidi, kā 

labāk pavadīt laiku. Daži pievērsās savai radošajai domāšanai - 

dziedāja, daži tieši pretēji - aizmiga jau pirmajās minūtēs un pavadīja 

visu ceļu guļot. Dziedot radās līksms garastāvoklis autobusā, un visi 

bija sajūsmā par turpmāko. Pa ceļam uz Polijas pilsētu Krakovu, 

braucām cauri arī Lietuvai. Vēlu pirmās dienas vakarā bijām klāt 

Polijas pirmajā viesnīcā - Krakovā.  

Otrajā dienā pēc paēstām brokastīm viesnīcā devāmies uz pirmo 

apskates objektu - Veļičkas sāls raktuvēm, kas 1978. gadā tika 

iekļauta UNESCO Pasaules mantojuma sarakstā. Tās ir cilvēka rokām 

veidota unikāla pazemes sāls pilsēta 135m dziļumā ar sāls zālēm, 

kamerām, sāls tēlniecības darbiem, kapelām. Raktuves tika izbūvētas 

13.gs., un sāls tika iegūta līdz pat 2007. gadam. Tās ir izbūvētas 

vairākos līmeņos, garumā kopā sasniedzot 300km. Tik tiešām šīs 

raktuves bija iespaidīgas! Gida pavadībā devāmies dziļāk un dziļāk 

zem zemes un izjutām atmosfēru, kurā vairākus gadsimtus strādāja 

raktuvju strādnieki. Uzzinājām daudz interesantu faktu - gan kā tika 

piegādāta pārtika un ūdens pie strādniekiem, gan kā sāls tika 

nogādāta virszemē. Tā kā sienas arī bija veidotas no sāls, katram bija 

arī iespēja sāli degustēt, cik vien sirds vēlējās. Īpašas bija arī grīdas, 

kuras, sāls ietekmē spīdēja kā marmors.  

Pēc raktuvju apskates devāmies tālāk apskatīt Krakovas pilsētu. 

Krakova pēc Varšavas ir otra lielākā Polijas pilsēta, kas arī ir kādreiz 

bijusi galvaspilsēta. Tā ir slavena ar karaļu kronēšanas vietu - Vāveles 

pili - cietoksni, tirgus laukumu un dzīvu taurētāju baznīcas zvanu 

tornī. Krakovā mums bija dots brīvais laiks, kurā varējām nopirkt kādu 

suvenīru, ko aizvest mājās, kā arī paēst maltīti slavenajā tirgus 

laukumā.  

Trešajā ceļojuma dienā bija ieplānotas fiziskās aktivitātes - grūts 

kāpiens Augstajos Tatros. Diemžēl laiks mūs nelutināja un visu dienu 

diezgan stipri lija. Taču tas mūs neapturēja un mēs devāmies kalnos. 

Skats, kas pavērās no kalniem, nebija redzams, jo bija bieza migla un 

lieli mākoņi. Kāpiens bija smags un stāvs, akmeņi bija slideni, un 

kājas sāpēja, bet pēc pāris stundu kāpiena nonācām mazā kalnu 

kafejnīcā, kur varējām mazliet sasildīties un pažāvēt izmirkušās 

drēbes. Atpakaļceļā saule mums uzsmaidīja, un laiks uzlabojās - 

parādījās silta saulīte, mākoņi sāka retināties un varējām arī redzēt 

vērienīgos kalnu skatus. Garastāvoklis visiem arī uzlabojās, un dienu 

beidzām “uz pozitīvas nots”, atpakaļceļā pat apēdot pa saldējumam.  

Ceturtajā dienā kā jau ierasts cēlāmies diezgan agri, lai pulksten 

9.00 izbrauktu no viesnīcas. Šodienas plānā bija uzkāpt līdz kalnu 

ezeram Morskie Oko, kas ir lielākais un ceturtais dziļākais ezers Tatru 

kalnos. Tas atrodas aptuveni 1400 m augstumā. Laikapstākļi šajā 

dienā bija daudz labāki - bija silts un saulains, kā arī šīs dienas 

kāpiens, salīdzinot ar iepriekšējo, šķita pavisam vienkāršs - 8 kilometri 

vienā virzienā pa asfaltētu ceļu. Augšā pie ezera bija kafejnīca, kurā 

varēja paēst pusdienas vai arī varēja nokāpt lejā pie paša ezera, 

pasēdēt uz akmeņiem un ar ļoti skaistu skatu paēst līdzi paņemtās 

pusdienas. Kad visi bija atpūtušies, kāpām lejā. Pēc šīs dienas 

aktivitātēm vēl gan bija jāpabrauc dažās stundas - nu jau māju 

virzienā. Nakšņojām pilsētā Radoma, kura ir arī Daugavpils 

sadraudzības pilsēta. 

Pēdējā ceļojuma diena nebija tik piesātināta ar piedzīvojumiem, 

jo šīs dienas galvenais uzdevums bija tikt līdz Ķekavai. Priekšā gaidīja 

apmēram 8 stundu ilgs brauciens. Pa ceļam iebraucām dažos 

veikalos, kur varējām nopirkt vēl pēdējos suvenīrus. Atmosfēra 

autobusā arī atpakaļceļā bija ļoti jautra, tāpēc ceļš nemaz nelikās tik 

ilgs. 

Domājam, ka šī ekskursija pavisam noteikti ir labākā, kāda šajos 

skolas gados pieredzēta. Lai arī 5 dienas pilnīgi visu laiku dzīvot kopā 

ar klases biedriem nemaz nav tik viegli, kā varētu šķist, šīs noteikti 

būs vienas no spilgtākajām skolas gadu atmiņām. Šajās dienās bija 

tik daudz piedzīvojumu - gan labāki, gan ne tik labi, kā mūsu gids 

Juris teica: “Palaidnības atstāsim Polijā!” 

 Protams, ka atmiņā paliks jaukākie brīži ar klases biedriem, 

piedzīvotais un redzētais.  Tas mūs ļoti saliedēja. Katrs varēja 

pārbaudīt savu fizisko izturību, kāpjot kalnos. Turklāt ekskursijas laikā 

varējām pilnveidot savas angļu valodas prasmes, kuras, starp citu, 

klātienē varēja vērtēt mūsu angļu valodas skolotāja, iepazinām poļu 

kultūru, pilsētas arhitektūru ar vērienīgam baznīcām un, protams, 

kalnu burvību. 

Droši varam apgalvot, ka šādu notikumu gribētu piedzīvot arī 

šogad, 12. klasē. 

Elīza Škinča, Evelīna Bērziņa, 12.b klase 

 

 

 

“Ir septembra rīts 
Elpas dvaša un migla 
Zirnekļa tīmeklīts vīts... 
Septembra mēnesī ir zvaigznes un 

krāsas 
Gaisma no saules tāda pati kā Tevī.” 
 
Tā rudens tuvošanos raksturo Ķekavas 

vidusskolas darbiniece Indra Gulbe. Kad 

kokiem lapas sāk krāsoties, agrie rīti mūs 

aplaimo ar miglu un  dzestrumu, tad zini – 

tuvojas rudens 

Ar siltām, saulainām dienām ir sācies jauns 

mācību gads. Viens saka – atkal septembris, 

cits atkal – jau septembris! Lai nu kā – esam 

visi atkal mācību procesa ierindā. Visi esam 

atkal satikušies, lai kopīgi pavadītu vēl vienu 

interesantu mācību gadu. Septembra mēnesis mūs 

atkal ir iepriecinājis ar brīnišķīgiem sporta 

jaunumiem basketbolā, kad Latvijas  valsts izlase 

mums sagādāja milzīgu prieku – mazā Latvija 

pasaules arēnā uzspīdēja kā Sapņu komanda, un 

visiem tas bija liels pārsteigums.  

Septembra mēnesis ir arī Dzejas dienu mēnesis. 

Pēc ieilgušā Covid ierobežojuma laika Ķekavas 

vidusskolēni devās apciemot I.Ziedoņa piemiņas 

vietu Ragaciemā. Šogad tautā iemīļotais dzejnieks 

svinētu 90.dzimšanas dienu. 

Arī pārējās klases paspējušas doties rudens 

pārgājienos un ekskursijās, lai uzņemtu enerģiju, 

kas morāli stiprinās visu mācību gadu. 

Kāds būs šis mācību gads? Par to jūs informēsim 

mūsu skolas avīzes “Ķekavas Ķirbītis”izdevumos.  

Lai mums visiem veiksmīgs un panākumiem 

bagāts šis mācību gads! 

Redaktora sleja 

Ķekavas “Ķirbītis”                   Oktobris 2023 

Zīmēja Marta Lietaviete, 10.c klase 

Valsts prezidents Skolotāju dienā... 

„Skolotāja profesija ir dzīves aicinājums un arī dzīves veids. Patiesi talantīgs skolotājs 

bieži vien ir pirmais iedvesmas avots, piemērs un varonis, kam vēlas līdzināties katrs 

pirmklasnieks. Izcils pedagogs daudziem vidusskolēniem, ģimnāzistiem un profesionālo 

skolu audzēkņiem ir atslēga, kas spēj palīdzēt atvērt durvis jauniešu nākotnes sapņiem. 

Tādēļ ne tikai ļaujiet, bet mudiniet jauniešus sapņot arī tad, ja viņu mērķi šķiet nereāli 

vai gluži otrādi – maznozīmīgi!  

 

Manuprāt, ka katru skolotāju raksturo arī atbildība. Atbildība par savu profesiju, 

atbildība par katru mācību stundu klasē un atbildība par saturiski kvalitatīvu mācību 

procesu. Tā ir atbildība arī pret saviem kolēģiem un mūsu nākotni – Latvijas jauniešiem.  

 

Šodien vēlos sacīt paldies katram skolotājam, skolu atbalsta personālam un Latvijas 

izglītības nozarē strādājošiem. Paldies par Jūsu ikdienas darbu, rūpēm un atbildību, ko 

veltāt mūsu jauniešiem. Paldies par Jūsu dzīves sūtību – būt par iedvesmas avotu mums 

katram – mācību klasē un dzīves skolā! 

 

Lai iedvesmojoša un priecīga Skolotāju diena”! 

 



 

 

  Ķekavas Ķirbītis 
            

2023.gada oktobris 

Sveicieni Skolotāju dienā! 

Jūs darat superīgu 
darbu mācot mūs! 
Es ceru lai jums ir 
superīga diena!  

Pasmaidiet! 

Mīļā skolotāja Ija, 
Jūs esat vislabākā, 

visjautrākā un 
visjaukākā 

matemātikas 
skolotāja, kāda man 

jebkad ir bijusi!  

Skolotāj Ilmār! 
Jūs esat labākais 
klases skolotajs, 

novēlu jums 
izturību! 

Cienījamā skolotāja 
Daina, 

gribu pateikties par 
jūsu sapratni un 

atbalstu! Beidzot jūtos, 
ka kāds mani 

saprot! :)) 

 
Mūsu skolotāja 

Renāte ir ļoti jauka 
un viņas stundas ir 

interesantas. 
Paldies par Jūsu 
sirsnību, atbalstu 

un rūpēm! 

 

Skolotāji! Jūs 

esat labākie! 

Novēlam 

pacietību un 

izturību! 

 
Skolotāja - 
T.Kapusto! 

Paldies,ka esat 
mīļa skolotāja. 
Stundās prieks 

strādāt! 

 
9.b klases skolotāji, 

paldies jums par 
visu ko darāt priekš 

mums! Mēs - 
skolēni vienmēr jūs 

mīlēsim un 
atbalstīsim! 

Paldies skolotājai Maijai 
Dumpei par lielo 

pacietību klasesstundās 
un angļu valodas 

stundās ,paldies par 
jaukajām ekskursijām 

un palīdzību kādā mirklī 
kad tā ir nepieciešama! 

Tā turpināt!  

Mīļo skolotāj! 
Paldies par pacietību 
un cieņu, ko mums 

dāvājāt! 
Es esmu ļoti laimīga, 

ka jūs esat mana 
skolotāja! 

Lai jums veicas un 
lai katra klase 
tur jūs cieņā! 

Skolotāj Beber - 
Sveiciens 

skolotāju dienā! 
Jūsu vēstures 
stundas ir kā 

Dieva dāvanas! 

10. A klases 
skolotāji - 
paldies, ka 

vienmēr esat 
pozitīvi un 

apgaismojat mūs! 

Skolotāja Ilva, Jūs 
esat viss labākā un 
mīļākā skolotāja, 

jūsu stundas 
ir ļoti 

interesantas! 

Vēlējos nosūtīt 
Skolotājai Aijai 

Vosai novēlējum! 
Lai jums jauka un 
spoža skolotāju 

diena! 

Skolotāja 
D.Bula-Jūs 

esat forša 
skolotāja!
Raivo, 5. e 

 
Skolotāj Aizup, 

jūs esat 
superīgs. Pie 
jums vienmēr 
interesanti, tā 

Sviecini skolotāj 
dienā Lidija! 
Novēlu jums 
šodien daudz 

puķes un 
smaidus! 

Pālena Elisa Keita 

7.a klases 
skolotājām. 
Paldies ka 

paciešat mūsu 
klasi, jo es 

zinu ,ka tas ir 
grūts darbs! 

Skolotāj Ija,lai 
jums šī diena ir 
izdevusies un ar 
smaidiem pilna! 
Ļoti ilgojos pēc 
Jūsu stundām! 

Adriāna Šinkeviča , 
10.b 

Skolotājai-
Baibai Jirgenai! 

Sveicu jūs 
Skolotāju 

dienā! Jūs esat 
labākā 

skolotāja! 

 

 

Ķekavas Ķirbītis 
2023.gada oktobris 

Intervija ar skolas absolventu Marisu Zušu 

 

Iepriekšējā mācību gadā Tu tiki nominēts simtgades stipendijai. Kas šī ir par stipendiju un kādi kritēriji 

bija jāizpilda, lai to saņemtu? 

Iepriekšējā mācību gadā es tiku nominēts Latvijas Simtgades stipendijai. Stipendija tiek piešķirta vienreizēji absolventam 

par mācību sasniegumiem, aktīvu sabiedrisko darbu, iesaistīšanos mākslinieciskajā pašdarbībā un sporta aktivitātēs, 

ieguldījumu izglītības iestādes attīstībā. 2022./2023. mācību gadā mani iegūtie gada vērtējumi bija 8 līdz 10 balles, gada 

vidējais vērtējums - 9,5 balles. Gada vidējais vērtējums 10. un 11.klasēs attiecīgi bija 9,58 un 9,62 balles. Vispārējo 

pamatizglītību ieguvu ar gada vērtējumiem 8 līdz 10 balles, gada vidējais vērtējums 9,61 balle. Katru gadu ar 

panākumiem piedalījos dažādos konkursos un mācību priekšmetu olimpiādēs. Divus gadus pēc kārtas tiku izvirzīts un 

piedalījos valsts matemātikas olimpiādē 9.-12. klasēm. Kā arī Izglītības iestāžu audzēkņu skatuves runas konkursā valstī 

2021./ 2022. m.g. ieguvu augstāko pakāpi. Aktīvi iesaistījos Ķekavas vidusskolas sabiedriskajā dzīvē, biju Skolēnu 

padomes prezidents. Organizēju un vadīju pasākumus gan skolas, gan novada līmenī. Kopā ar multimākslinieku Kašeru 

prezentēju jauno Ķekavas vidusskolas korpusu un aktīvās atpūtas iespējas Ķekavas novadā. Man ir daudz hobiju: sports, 

īpaši basketbols, video filmēšana un montāža, dejošana, grāmatu lasīšana, padodas noformēšanas darbi, tas viss nav 

šķērslis mācībām. No trīs gadu vecuma dejoju tautas dejas Ķekavas vidusskolas kolektīvā ”Ķekaviņa”, tagad TDA “Zīle”. Šajā gadā piedalījos 

Vispārējos latviešu Dziesmu un Deju svētkos. 2019. gadā ar ļoti labām sekmēm absolvēju Ķekavas Mākslas skolu. 66. starptautiskajā vizuālās 

mākslas konkursā Lidicē (Čehijā) foto mākslas nozarē ieguvu galveno balvu – medaļu (Lidices roze). Par šo sasniegumu  saņēmu Kultūras 

ministrijas gada balvu. Sākot no 1. klases spēlēju basketbolu A. Kraukļa VEF komandā. Vairākkārtīgi saņēmu Latvijas Republikas Saeimā 

pasniegto atzinības rakstu par aktīvu dalību basketbola līgas pasākumos un izcilām sekmēm mācībās. Kopā ar Ķekavas vidusskolas komandu 

2020. gadā  piedalījos pasaules čempionātā skolu basketbolā Grieķijā. No 2019./2020.mācību gada spēlēju basketbolu arī LBL2  komandā BK 

Ķekava. Šajā gadā absolvēju Bērnu un jaunatnes sporta skolu. 2022./2023.m.g. piedalījos Rīgas Biznesa skolas organizētajā programmā RBS 

Greenhousem un trīs nedēļu laikā izmēģināju studijas biznesa un IT bakalaura programmā angļu valodā. Programma deva iespēju iejusties 

starptautiskās un modernās izglītības programmās. Ķekavas vidusskolā padziļinātā mācību satura apguves  kursa Programmēšana II ietvaros 

iepazinos ar Hārvardas universitātes CS50 datorzinātņu kursa mācību materiāliem un ieguvu sertifikātu “Completion of CS50`s Understanding 

Technology, including six assignments”. No 2018. gada katru gadu esmu izgājis apmācības kursu un nokārtojis tiesāšanas licenci, iesaistījies 

Latvijas Jaunatnes līgas basketbola spēļu tiesāšanā. 2022.gada vasarā vadīju sporta treniņus jaunajiem basketbolistiem vasaras nometnē. 

Kādas bija Tavas sajūtas, uzzinot par šīs stipendijas saņemšanu? 

Uzzinot, ka saņemšu Latvijas Simtgades stipendiju biju ļoti priecīgs, jo tas deva lielu gandarījumu par paveikto un sasniegto mācību darbā, kā 

arī par ieguldīto darbu dažādās ārpusskolas aktivitātēs. 

Tā kā stipendija tika piešķirta par nopelniem, tad vientiesīgi būtu to nelietderīgi iztērēt. Vai esi jau stipendiju kur ieguldījis? 

Ja –jā, tad kādiem mērķiem? 

Jā, stipendiju ieguldīju savā hobijā – video filmēšanā. Esmu patstāvīgi apguvis video un foto montāžas, apstrādes programmas, kā arī 3D 

datorgrafikas programmatūras rīkus. Iegūstot stipendiju, varēju iegādāties tādas iekārtas, kā stabilizators, mikrofons, baterijas, kā arī papildus 

virtuālos resursus priekš video montēšanas. 

Vidusskolas laiks ir aiz muguras. Kuru vietu Tu tagad sauc par savu? Domāju – augstskolu? 

Esmu iestājies RTU - Rīgas Tehniskā Universitātē Elektronikas un telekomunikāciju fakultātē studiju programmā “Viedās elektroniskās 

sistēmas”. Savu nākotni vēlos saistīt ar programmēšanu, taču ir nepieciešamas zināšanas elektronikā. 

Kā ir – nomainīt skolas solu pret augstskolas? Vai ir kāda atšķirība? Kāds ir pirmais iespaids? 

Noteikti ir citādāk. Pirmkārt, pirmo reizi mācos auditorijas telpās, ļoti interesanti. Otrkārt, augstskolā visi priekšmeti ir saistīti ar izvēlēto 

profesiju. Man ļoti patīk! Matemātiku jau vidusskolā apguvu tik labi, ka šobrīd jau varu pierādīt savas zināšanas labā līmenī. 

Tu esi Ķekavas vidusskolas absolvents, te pagājuši Tavi 12 skolas gadi. Kādas ir Tavas atmiņas par Ķekavas vidusskolu? Ko 

Tu īpaši izceltu mūsu skolā? 

Ķekavas vidusskolu noteikti atcerēšos kā ļoti īpašu vietu, jo tajā tika pavadīti 12 aizraujoši gadi. Atceros visu piedzīvoto ar klasesbiedriem, 

sākot ar skolas ikdienu, interesantajām ekskursijām līdz ārpusskolu pasākumiem. Ļoti novērtēju skolotāju ieguldīto darbu mācību stundās un 

ārpus tām, lai augstā līmenī pēc tam varētu sevi pierādīt dažādos konkursos un olimpiādēs. Es ļoti labi jutos savā klasē, man 

vienmēr bija jautri pavadīt laiku kopā ar saviem klasesbiedriem. Noteikti atcerēšos vidusskolas Ziemassvētku balli, jo šis 

pasākums ir īpašs man, es biju šī pasākuma organizētājs un vadītājs. Ceru, ka arī turpmāk šī tradīcija turpināsies Ķekavas 

vidusskolā. 

Šī avīze un intervija tiks publicēta Skolotāju dienas noskaņā. Ko Tu novēlētu mūsu skolas skolotājiem? 

Ķekavas vidusskolas skolotājiem novēlu mērķtiecīgus skolēnus, kas novērtē viņu ieguldīto darbu. Pilnveidot sevi un gūt 

gandarījumu par paveikto darbu. Noteikti labi atpūsties, kad tas ir iespējams. 

Kā skolas absolvents sveicu Skolotāju dienā visus Ķekavas vidusskolas skolotājus! 

Ko Tu novēlētu mūsu skolas skolēniem? 

Man ļoti patika mācīties Ķekavas vidusskolā. Teiktu, ka tas ir viens no vislabākajiem laika posmiem 

manā dzīvē, tāpēc novēlu visiem skolēniem to patiesi izbaudīt, izmantot visas piedāvātās iespējas, 

mēģināt pilnveidot un pierādīt sevi dažādās jomās. 

 

Interviju sagatavoja Artūrs Demjanovs, 12.b klase 
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Intervija ar skolotāju Regīnu Eihmani 

Jaunajam mācību gadam sākoties, intervējām Ķekavas 

vidusskolas bijušo skolotāju Regīnu Eihmani Lai arī darbu mūsu skolā 

viņa vairs neturpina, skolotājas ieguldītais darbs skolā, izjūtams arī 

šodien.  

 

Cik ilgi Jūs nostrādājāt 

Ķekavas vidusskolā? 

Ķekavas vidusskolā 

astotajā oktobrī būtu 

nostrādāti trīsdesmit pieci 

gadi. 

 

Vai Jūsuprāt šī pieredze 

bija laba?  

Ķekavas vidusskolā  man 

nāca pretī dažādas iespējas 

mācīties, pilnveidoties un īstenot savas idejas, ko es izmantoju un 

īstenoju, līdz ar to varu teikt, ka man bija dota iespēja gūt ļoti labu 

pieredzi. 

 

Kādas ir Jūsu mīļākās atmiņas?  

Pa šiem gadiem man ir sakrājušās ļoti  daudz mīļu atmiņu. 

Vispirms jau visas audzināmās klases, ar viņām kopā pavadītais 

laiks.  Katru vasaru devītajā augustā pie manis brauc pirmā 

audzināmā klase. Esmu bijusi Islandē un Īrijā pie savam skolniecēm. 

Nevaru nepieminēt devīto klašu "Pogu" vakarus un  divpadsmito 

klašu ''Zetonu" vakarus.  Dalību Dziesmu un deju svētkos. Mācību 

ekskursijas uz Tīreļpurvu. Patriotiskos pasākumus Lāpu gājienus, 

vēstures viktorīnas, valsts simtgadei  veltīto pasākumu "Daugavas 

stāsts", Lācplēša dienas pasākumus, kā pēdējo devīto klašu "Iekāp 

karavīra zābakos", kā arī ar skolniekiem braukt ceļojumos ar 

projektiem un koncertiem uz Čehiju, Vāciju, Spāniju, Lietuvu. 

 

Vai Jūs ieteiktu jauniešiem mācīties pedagoģiju?  

Ja jaunieši gatavi daudziem izaicinājumiem un savus darba 

augļus gatavi ilgi gaidīt, tad noteikti jāstudē pedagoģija.  

 

Kā Jūs šobrīd pavadāt savu brīvo laiku? 

Šobrīd izbaudu mierīgus rītus un jauko, silto laiku. Biju ceļojumā, 

pieskatu mazbērnus, gatavoju bites un dārzu ziemai. Vēl divas dienas 

pasniedzu dizainu un tehnoloģiju Iecavas un Misas pamatskolās.  

Vai Jūs esat strādājusi arī citās skolās?Ja jā, kurā no skolām gūta 

labākā pieredze? 

 Neesmu strādājusi citās skolas, tāpēc nevaru salīdzināt. 

 

Kāpēc izvēlējāties strādāt par skolotāju?  

Man mācoties Ropažu vidusskolā bija brīnišķīga skolotāja, klases 

audzinātāja Astrīda Alksne, kura man ir bijusi par piemēru kādam ir 

jābūt pedagogam. Viņa pasniedza fiziku un mājturību. Es izvēlējos 

studēt mājturību un kultūras vēsturi. Man vienmēr ir gribējies dalīties 

ar savām zināšanām un prasmēm, tāpēc arī izvēlējos pedagoģiju. 

 

Kā pavadījāt vasaru?  

Vasara paskrēja ātri, jo bija Dziesmu un deju svētki, kuros 

piedalījās Ķekavas vidusskolas koris, tautas deju kolektīvi "Ķekaviņa" 

un "Šeku Reku". Biju no skolas atbildīgā par šo kolektīvu dalību 

svētkos. Biju trīs dienu pārgājienā gar jūru. Piekto gadu ar māsu un 

divām kolēģēm ejam Jūrtaku.  

 

Ja Jūs nebūtu skolotāja kādu profesiju Jūs būtu 

izvēlējusies?  

Ja nebūtu skolotāja, tad man būtu smalka ēstuve ar konditoreju, 

grāmatām, mūziku un vietu, kur var rotaļāties bērni un kopā ar 

saimniekiem mieru un trauku ar ūdeni baudīt suņi.  

 

Vai Jums tagad ir kāds mērķis ko vēlaties sasniegt? 

Kāds?  

Ļoti gribu iziet līdz galam Jūrtaku. Vēl plānoju iziet Meža taku un 

šobrīd ir  Baltijā  marķēts Jēkaba ceļš, kurš arī ir manā redzes lokā. 

Ar oktobri sākšu mācīties Burdas skolā. Protams noteikti vēl kādi 

eksotiski ceļojumi. 

 

Ko Jūs novēlētu skolai, skolēniem, skolotājiem?  

Skolotājiem un skolēniem gribu pateikt paldies par sadarbību un 

atbalstu īstenojot skolas pasākumus. 

Skolotājiem novēlu mīlēt sevis izvēlēto profesiju un tad viņiem 

nekad nevajadzēs  iet uz darbu. Skolēniem būt atvērtiem zināšanu 

apguvē, jo tas šobrīd ir viņu  darbs.  

 

Vēlamies pateikt Regīnai Eihmanei paldies ne tikai par sniegto 

interviju, bet arī skolas labā paveikto, kā arī novēlam visiem 

veiksmīgu mācību gada turpinājumu. 

Interviju sagatavoja Justīne un Lelde Bērziņas, 10.klase 
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TDK “Ķekaviņa” un “Šeku reku” XXVII Vispārējos latviešu Dziesmu 
un XVII Deju svētkos 

 
Pēdējie divi mācību gadi aizritēja Dziesmu un Deju svētku zīmē, lai gatavotos Svētkiem. 

Vidusskolas deju kolektīvs “Šeku reku” bija piedalījušies divās koprepertuāra pārabudes skatēs, lai 

iegūtu iespēju piedalīties Deju svētkos, taču Ķekaviņas dejotāji tika aicināti, gatavot repertuāru 

deju koncertam “Balts” un noslēguma koncertam “Kopā augšup”. Pēc deju zālē pavadītām garām 

mēģinājumu stundām – abi kolektīvi piedalījās deju koncertā “Balts”, “Šeku reku” dejotāji 

piedalījās deju lielkoncertā “Mūžīgais dzinējs” Daugavas stadionā, noslēguma koncertā dejas 

“Polka no Subates” un “Es mācēju danci vest” izpildīja TDK “Ķekaviņa” dejotāji. Lai piedalītos trīs 

lielos un nozīmīgos Dziesmu un Deju svētku koncertos, Svētku nedēļa Ķekavas vidusskolas deju 

kolektīviem sākās jau 30. jūnijā. 

Sestdiena tika pavadīta garos mēģinājumos Arēnā Rīga un Rimi Olimpiskajā centrā, lai gatavotos 

latviešu skatuviskās dejas koncertam “Balts”. Svētdienā dejotāji rotājās Svētku gājienā “Novadu 

dižošanās”. Pirmdienas rītā “Ķekaviņa” un “Šeku reku” dejotāji izdejoja koncerta “Balts” 

ģenerālmēģinājumu un vēlāk divus skaistus koncertus ar skatītājiem.  

“Ķekaviņa” dejotāji devās mājās, bet “Šeku reku” dejotāji otrdien sāka laukuma 

mēģinājumus Daugavas stadionā, lai gatavotos deju lieluzvedumam “Mūžīgais dzinējs”. 

Pēc divām intensīvām mēģinājumu dienām, kurās paspēja gan nosauļoties, gan izlīt, 

pienāca ceturtdienas vakars, kad deju lieluzveduma ģenerālmēģinājumu “Mūžīgais 

dzinējs” vēroja skatītāji. Piektdienā tika izdejoti divi koncerti un sestdienas vakarā 

pēdējais “Mūžīgais dzinējs”, kas vainagojās ar emocijām, kas plūda pāri malām – prieks 

asaras, vadītāju mešana gaisā un balle Daugavas stadionā, kas uz mūžu paliks kā 

neaizmirstams pedzīvojums. Sestdienas rītā, kamēr “Šeku reku” dejotāji atpūtās pēc 

vairākiem izdejotiem koncertiem, “Ķekaviņa” dejotāji devās uz mēģinājumu noslēguma 

koncertam “Kopā augšup” Mežaparka lielajā estrādē. Saule lutināja, lielā estrāde tika 

piedziedāta, piedejota un dejotāji pēc mēģinājuma priecīgi devās mājup, lai jau svētdien 

atgrieztos Mežaparka lielajā estrādē.  

Svētdienas rītā, pēc desmit pavadītām dienām Rīgā, Ķekavā atgriezās “Šeku reku” dejotāji un “Ķekaviņas” dejotāji gatavojās, lai dotos 

uzstāties noslēguma koncertā.  Mierīgi, priecīgi un pozitīvi dejotāji piedejoja Sidraba birzi un pacilātā noskaņojumā daļa palika, lai sadziedātos līdz 

rīta gaismai, bet daļa dejotāju devās mājās, lai atpūstos.  

Šajā Svētku laikā tika piedzīvotas daudz emocijas, iegūtas jaunas pieredzes un atmiņas, kas paliks pie mums un sildīs sirdi vēl ilgi. Liels 

paldies skolas vadībai, dejotājiem, viņu vecākiem un visiem iesaistītajiem, lai mēs visi varētu izbaudīt šo Svētku laiku.  

Marta Helēna Vanaga, deju kolektīvu vadītāja 

8.c klases piedzīvojumi Daugavpilī bildēs... 
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Dzejas dienas 

 

Vidusskolā 
Dzejas dienas – ikgadējs pasākums, kas notiek ne tikai Rīgā, bet visā Latvijā. Parasti pasākumi ilgst līdz 

trešajai septembra nedēļai, notiek gan dzejas lasījumi, gan tikšanās ar dzejniekiem, kā arī piemiņas vietas 

apmeklēšana. Šajās Dzejas dienās notiek labāko rakstnieku darbu lasīšana, interpretācija, un pēc dzejnieku 

darbu motīviem tiek veidoti priekšnesumi, lai izrādītu ne tikai cieņu pret autora rakstīto literatūru, bet arī lai 

popularizētu un aktualizētu rakstnieka daiļradi. 

Arī Ķekavas vidusskolas skolēni atzīmēja Dzejas dienas. 

Šajā pasākumā skolēniem (10.-12. klase) bija iespēja iepazīt latviešu kultūrā un literatūrā 

ļoti nozīmīgu personu – Imantu Ziedoni -  rakstnieku, kuram šogad apritētu 90 gadi. 

Skolēniem bija iespēja aplūkot vietu, kurā leģendārais rakstnieks uzauga un tika apglabāts, proti, I. Ziedonis 

uzaudzis Ragaciemā un tika apglabāts turpat - Ragaciema kapos.  

Katra klase bija sagatavojusi priekšnesumu par dzejnieka daiļradi vai dzīves gājumu. 

Piemiņas brīdi kapos atklāja 11. b klases skolēni Ernests Vītiņš, Anete Zilberte un Anete Sula ar Imanta Ziedoņa 

dzejoli “Kā milzīgi svečturi ozoli stāv”, savukārt šīs klases skolnieces Marta Saleniece un Agnese Tīģere bija 

izveidojušas Ziedoņa portretu no viņa dzejas rindām. 

11. c klase turpināja ar dinamisku ar dzejoļa “Tu esi miers, miers, miers, pasaule guļ pie tavām kājām” 

deklamāciju. 

 10. a klases audzēkņi, balstoties uz I. Ziedoņa dzeju, izveidoja muzikālu priekšnesumu pie rakstnieka atdusas vietas, kā arī 10.c 

klase lasīja fragmentus no "Krāsainajām pasakām" – darbu, kas ir ļoti atzīts jaunāko lasītāju pulkā, toties 10. b izveidoja prezentāciju par 

to, kādas ir bijušas I. Ziedoņa dzīves gaitas, tās ilustrējot ar dzejnieka darbu fragmentu deklamāciju un priekšnesumu noslēdzot ar 

dziesmas „Es neapstāšos” dziedājumu. 

11.a klase lasīja dzeju no Imanta Ziedoņa dzejoļu cikla “Motocikls”. 

12.a klase veidoja priekšnesumu, kuras pamatā bija I. Ziedoņa epifāniju lasījums, kā arī 12.b klase runāja dažādus autora dzejoļus 

un dziedāja „Dziesmiņu par prieku.” 

Pēc visiem priekšnesumiem visām klasēm bija iespēja pavadīt laiku pie jūras, izbaudīt jūras sāļo gaisu, silto saules gaismu un savu 

draugu kompāniju. Tad sekoja piejūras muzeja apmeklēšana un dažādas fiziskās aktivitātes, piemēram, volejbola spēlēšana. 

Pēc šīm Dzejas dienām pat tāds cilvēks, kurš par Imanta Ziedoņa dzīves gājumu un literatūru absolūti neko nezināja, pavadot dienu 

kopā ar vidusskolēniem un klausoties katrā priekšnesumā, varēja gūt zināšanas un priekšstatu par to, cik liels nopelns Latvijas kultūras 

izveidē ir I. Ziedonim.  

  „Dzejas dienu pasākums bija kaut kas citādāks, salīdzinot ar citiem gadiem. Manuprāt, došanās uz dzejnieka piemiņas vietu 

bija tiešām svarīga, kā arī klašu priekšnesumi bija vērtīgi, jo varēja uzzināt daudz interesantu faktu un paralēli baudīt Ragaciema šarmu 

un jūras vēju, kas mijās ar kopības izjūtu,” saka Undīne Nagle, 10. b klases skolniece. 

 Savukārt 12. a klases skolniece Luīze Persidska, daloties savās pārdomās, uzsver: „Man ļoti patīk, ka Dzejas dienās tiek aktualizēts 

kāds autors, tas šoreiz bija Imants Ziedonis, tādējādi mēs iepazīstam vairāk un aktualizējam arī rakstniekus, kuri jau ir aizgājuši mūžībā.” 

 

 

Sākumskolā 
Šogad pirmo reizi arī sākumskolas klasēs tika atzīmētas dzejas dienas, ļaujot izpausties radošajam garam visdažādākajos veidos.  

Dažas klases pulcējās gaitenī, lai skandētu skolasbiedriem dažādu autoru dzeju, pieliekot tām kustības, 3.b klase pārsteidza ar veselu 

uzvedumu. 

Citi veidoja dzejas plakātus un izstādīja tos gaiteņos, vēl citi dzeju rakstīja pagalmā uz bruģa ar 

asfalta krītiņiem. 

Īstu dzejas dienas noskaņu uzbūra 4.b un 3.a klases 

skolēni, kuri uzstājās 

ar pašu sacerētas dzejas 

lasījumiem. 

Lūk, dažas 

četrrindes ieskatam no 3.a 

klases jaunajiem 

dzejdariem! 

Ulvija Brīvlauka, 

sākumskolas skolotāja 

 

Lielie prieki 
Man ir mazs sunītis, 

Draugam mazs brālītis. 

Viņi abi smieklīgi, 

Un mēs par viņiem priecīgi. 

/Valts/ 

Mums ir liela sēta, 

kuru visi pēta. 

Ielikām tur aunu, 

Kas dara lielu kaunu. 
/Kristīne Šlosberga/ 

Par Grētu manu suni sauc, 

Viņai skraidīt patīk daudz. 

Mežā, grāvī pļaviņā, 

Parok kurmja aliņā. 

/Pēteris/ 

Mēness mājā iespīdēja, 

Medusmaizi sasildīja, 

Medusmaize brīnījās, 

Kā tas viņai gadījās. 

/Alvīne Circene/ 

Lauki 
Pie mājām ir lauki, 

Un tur dzīvo draugi. 

Es eju uz jūru 

Un ēdu kūku. 

No jūras uz mājām  

Es eju ar kājām. 

/Ance Kārkliņa/ 

Ezis iet pa taku 

Un atrod nagu laku. 

Sāka krāsot nagus, 

Un ieraudzīja ragus. 

/Līva/ 

Rūķi makšķernieki 

Četri rūķi gāja makšķerēt. 

Pirmais saķēra ķečupu- 

večuku; 

Otrais Annu – vannu, 

Un trešais noķēra savus 

brāļus, 

Un ceturtais – neko. 

/ Kristers Dāvids Cīrulis/ 
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Rudens tirgus sākumskolā 

Valsts aizsardzības mācība (VAM) ir svarīga programma Latvijas izglītības sistēmā, kas sniedz skolēniem iespēju iegūt būtiskas zināšanas 

un prasmes valsts aizsardzības jomā, kā arī veicina veselīga dzīvesveida attīstību un pilsonisko apziņu. Šīs mācības ir pieejamas mūsu 

10.klašu skolēniem. 

Mācību mērķi un saturs 

VAM mācību mērķis ir attīstīt vairākas būtiskas kompetences skolēniem. Pirmkārt, šīs mācības veicina 

pilsoniskās apziņas veidošanu un patriotisku audzināšanu, uzsvērot Latvijas vēsturisko un kultūras mantoju-

mu. Turklāt tās attīsta valsts aizsardzības prasmes, nodrošinot skolēniem zināšanas par valsts aizsardzības 

principiem un iesaistot viņus praktiskās aktivitātēs, piemēram, pirmās palīdzības sniegšanā vai kartēšanā. 

Vienlīdz svarīga ir līderības un saliedētības attīstīšana, jo VAM mācībās skolēni strādā kopā, veido koman-

das un mācās uzņemties atbildību ne tikai par sevi, bet arī par citiem. Šie īpaši aspekti veicina cilvēku spēju 

sadarboties un vadīt citus, kas ir noderīgi ne tikai militārajā, bet arī sabiedriskajā dzīvē. 

Turklāt VAM cenšas veicināt veselīga dzīvesveida popularizēšanu un fizisko spēju uzturēšanu. Skolēni tiek 

iesaistīti dažādās fiziskās aktivitātēs, kas veicina veselīgu ķermeni un garīgo labklājību. 

Mācību norise un pieredze 

VAM mācības notiek gan teorētiski, gan praktiski. Skolēni iegūst zināšanas par valsts aizsardzības vēsturi 

un aktuālajiem notikumiem pasaulē, kas var ietekmēt Latvijas drošību. Turklāt viņi piedalās vingrinājumos un 

praksēs, kas ļauj pielietot iegūtās zināšanas un prasmes reālās situācijās. 

Nākotnes izaicinājumi un attīstības virzieni 

Lai nodrošinātu efektīvas un aktualizētas VAM mācības, ir nepieciešams pastāvīgi pielāgot saturu 

un metodes jaunajiem nākotnes izaicinājumiem. Ņemot vērā mūsdienu tehnoloģisko attīstību, 

VAM varētu paplašināt, iekļaujot digitālās un saziņas prasmes, kas ir svarīgas informācijas 

izplatīšanā un drošības nodrošināšanā. 

Kopumā Valsts aizsardzības mācības sniedz iespēju skolēniem attīstīt svarīgas kompetences, kas 

noderēs ne tikai valsts aizsardzības kontekstā, bet arī viņu personīgajā un profesionālajā attīstībā. 

Šī programma veicina pilsonisko apziņu, līderību un veselīga dzīvesveida attīstību, un tās nozīme 

Latvijas sabiedrības drošības veidošanā ir neaizstājama. 

Svens Galzons, Markuss Dāgs Krūze, 10.a klase  

Valsts aizsardzības mācība 

Kopš sendienām rudens Latvijā ir bijis īstens tirgus laiks, jo raža novākta, savesta 

klētīs un pagrabos, un, ja tās ir gana daudz, vedama arī uz tirgu. Šogad tradicionālo 

Miķeļdienas tirgu organizējām dienu iepriekš un nosaucām par Rudens tirgu, jo 

Miķeļdienas gaitā jau bija jāsveic skolotāji gaidāmajā Skolotāju dienā. 

 Tā kā Miķeļi ir rudens un ražas svētki, tad pirmo impulsu šoreiz saņēmām 

no skolotājas Ulvijas Brīvlaukas un viņas vadītā folkloras pulciņa dalībniekiem, skolas 

foajē un pagalmā izgriežot pa kādai rudenīgai rotaļai no senā pūra. Tiesa, tas bija 

kas pavisam jauns, un klātesošajiem nācās stipri iespringt, jo neba nu visi mūsdienās 

prot ieklausīties rotaļas noteikumos un tos pēc tam ievērot, taču izdevās!  

 Jau pavisam drīz skolas pagalmā sāka pulcēties tirgoties un pirkt gribētāji. 

Jāatzīst, ka bija vareni strādājis bezdrāts telefons, jo “lielās skolas” skolēni ieradās 

“biezā slānī” – tirgus bija plaši izreklamēts, turklāt vecāko klašu skolēniem tās ir gan 

siltas atmiņas par sākumskolas laikiem, gan arī iespēja pavisam oficiāli apciemot 

savas bijušās skolotājas. Arī vecāki un citi tuvinieki labprāt apmeklēja tirgu, un, kā 

redzams fotogrāfijās, skolas pagalms patiesi neatpalika no Rīgas Centrāltirgus pašā 

darbdienas karstumā. 3. – 4.klašu skolēni bija centušies no sirds, ņemot vērā savu 

iepriekšējo gadu pieredzi un sagatavojot gan našķus, gan dažādus aksesuārus, 

piemēram,  tik pieprasītās stilīgās koka brilles un dažādu pērļu rokassprādzes. 

Neiztika arī bez popkorna un cukurvates, tāpat allaž topā ir bijuši sāļie kārumi, jo pēc 

krietna saldumu klāsta lieti noder kāds stingrāks našķis. Tirgus burzmā jautās arī pa 

kādam viegli pazaudējušamies pirmklasniekam, bet ar apkārtējo laipnu atbalstu tika 

rasti risinājumi, mazos pircējus nogādājot atpakaļ viņu ierastajās klašu telpās, kur 

atgūties no pirmās tirgus dienas pārdzīvojumiem, kad visi pazīstamie ļaudis pēkšņi 

izklīduši starp cepumiem un ābolmaizēm. J 

 Paldies visiem, kas piedalījās, - gan darinātājiem, gan pircējiem un 

atbalstītājiem, kā arī sevišķs paldies skolas sētniekam Pēterim par operatīvo rosību 

tirgus dienas izskaņā – ja pat kāds apmeklētājs vai tirgotājs bija gadījies 

neapzinīgāks, Pēteronkuļa asā slota šo negadījumu veikli novērsa, un pēcpusdienu 

jau pavadījām atkal ierasti tīrā pagalmā! Uz tikšanos nākamgad!  

 Teksts un foto - korespondente Daina Plūme, sākumskolas skolotāja 


